



QK1860462

法音

总第411期

2018

11

中国佛教协会会刊

THE VOICE OF DHARMA

第五届世界佛教论坛专辑

发扬佛教优良传统 · 提倡人间佛教 · 启迪智慧 · 净化人心



吉祥

万方数据



第五届世界佛教论坛
The Fifth World Buddhist Forum

如意



法音

二〇一八年第十一期 总第四一一期

十一月二十五日出版



致辞贺信

- | | |
|-------------------------------------|----|
| 中共中央政治局常委、全国政协主席汪洋贺信 | 04 |
| 中共中央书记处书记、中央统战部部长尤权开幕式致辞 | 04 |
| 中共福建省委书记、省人大常委会主任于伟国开幕式致辞 | 05 |
| 中国佛教协会副会长演觉法师开幕式致辞 | 05 |
| 中共中央统战部副部长、中华宗教文化交流协会会长
王作安闭幕式致辞 | 06 |
| 中共福建省委副书记、省长唐登杰闭幕式致辞 | 06 |
| 论坛贺信 | 07 |



大会发言

- | | |
|--|----|
| 众流同人智慧海 一心皆归同愿行
——第五届世界佛教论坛大会发言观点摘要 | 17 |
|--|----|



论坛观点

- | | |
|---------|----|
| 分论坛观点摘要 | 27 |
|---------|----|



论文选登

- | | | |
|--------------------|---------|----|
| 改变世界文明的佛教 | 吴 疆 | 43 |
| “世界宗教”：再思宗教的传播与演变 | 何 蓉 | 45 |
| 新时代中国佛教国际战略的反思 | 王 颂 | 49 |
| 佛教在西方国家弘传略探 | [美] 释瑞法 | 52 |
| 佛教在西方的发展现状、面临挑战与出路 | [美] 释慧东 | 59 |
| 世界性的佛教应有宗教交流的眼光 | [美] 释恒实 | 63 |



CONTENTS

目录

佛 历 二 五 六 二 年 一 九 八 一 年 复 刊

论坛宣言

- 第五届世界佛教论坛宣言 65

会见代表

- 尤权会见参加第五届世界佛教论坛的部分代表 66
演觉副会长会见出席论坛的部分国家佛教代表团 66

报道集锦

- 第五届世界佛教论坛媒体报道集锦 70

佛教新闻

- 演觉副会长会见日本唐招提寺住持西山明彦长老一行 29
演觉副会长会见韩国曹溪宗海印寺住持源觉法师一行 75
首都佛教界在京隆重举行纪念圆瑛大师、喜饶嘉措大师、
巨赞法师法会 75
觉醒副会长率团赴日本出席第 29 届世佛联大会 75
中国佛教协会为云南南传佛教僧侣捐赠福慧袈裟、经典书籍 76
2018 年藏传佛教教义阐释工作研讨会在中国藏学研究中心举行 76
第 16 次中日佛教学术交流会议在南京牛首山举行 77
纪念巨赞法师诞辰 110 周年活动在江阴举行 77

主管单位 国家宗教事务局

主办单位 中国佛教协会

创办人 赵朴初

出版单位 《法音》编辑部

编辑部主任 张 琪

本期统筹 陈长松

责任编辑 王丽心 陈长松
李星海 王丽媛

装帧设计 牛 毅

封面制作 北京东方文景广告有限公司

印 刷 北京博海升彩色印刷有限公司

订 购 全国各地邮局

邮发代号 82 - 535

国外发行 中国国际图书贸易总公司
(北京三九九信箱)

国外代号 M500

地 址 北京西四阜内大街 25 号

邮 编 100034

编 辑 部 010-66161881 66162125

发 行 部 010-66151260 66131401 (传真)

电子信箱 fayintg@vip.sina.com (编辑部)
fayinfo@sina.com (发行部)

开 户 行 中国工商银行北京西四支行

户 名 中国佛教协会法音编辑部

账 号 0200002809004610414

本刊所付作者的稿酬包括纸质及数字形态出版的《法音》杂志的稿酬。未收到稿酬的作者请与本编辑部联系。投稿本刊请尽量通过 Email, 来稿一律不退。转载本刊文章和图片, 请事先取得作者或本刊许可。

Dharmaghoṣa



Nov. 2018
Gen. No. 411

The Voice of Dharma

CONTENTS

Congratulatory Message to the Opening of the Fifth World Buddhist Forum by H.E. Wang Yang, Standing Committee Member of Political Bureau of CPC Central Committee, Chairman of National Committee of CPPPCC	04
Opening Remarks at the Fifth World Buddhist Forum by H.E. You Quan, Member of Secretariat of the CPC Central Committee, Head of the United Front Work Department of the CPC Central Committee	04
Opening Remarks at the Fifth World Buddhist Forum by H.E. Yu Weiguo, Secretary of CPC Fujian Provincial Committee, Director of Fujian Provincial People's Congress Standing Committee	04
Opening Remarks at the Fifth World Buddhist Forum by Most Ven. Yan Jue, Vice President in Executive of the Buddhist Association of China	05
Opening Remarks at the Fifth World Buddhist Forum by H.E. Wang Zuo'an, Vice Head of the United Front Work Department of the CPC Central Committee, President of the China Religious Cultural Communication Association	06
Opening Remarks at the Fifth World Buddhist Forum by H.E. Tang Dengjie, Vice Secretary of CPC Fujian Provincial Committee, Governor of Fujian Province	06
A Bunche of Congratulatory Messages to the Opening of the Fifth World Buddhist Forum	07
All Streams Running to the Wisdom Sea, All Mind Going for the Joint Wishes ——Abstracts to All Keynote Speeches at the Fifth World Buddhist Forum	17
H.E. You Quan Met with Vip Delegates for the Fifth World Buddhist Forum	27
Vice President in Exectutive of B.A.C. Most Ven. Yan Jue Met with Leaders and Delegations from Some Countries for the Fifth World Buddhist Forum	27
The Declaration of the Fifth World Buddhism	31
Digest on View Points of All Sub-Theme Forums of the Fifth World Buddhist Forum	32
Buddhism in Changing of the World Civilizations	By WuJiang 48
The World Buddhism: Research on Religion Propagations and Evolutions	By He Rong 50
New Age's Buddhism of China and Reflections over its International Strategy	By Wang Song 54
Brief Discussions on Propagation and Spreading of Buddhism in Western Countries	By (U.S.A.) Ven. Rui Fa 57
Buddhism in western Societies and its Developing Situations and Challenges in Facing and Expectations to Future	By (U.S.A.) Ven. Hui Dong 64
Buddhism in Worldwide View Should have Religious Communicartion Sights	By (U.S.A.) Rev. Heng Sure 68
Sampler of Media Reports on the Fifth World Buddhist Forum	70
Vice President in Executive of B.A.C. Most Ven. Yan Jue Met with Most Ven. Nishiyama Myogenn, Abbot of Toshodai Temple in Kyoto, Japan	34
Vice President in Executive of B.A.C. , Most Ven. Yan Jue Met with Most Ven. Wongak, Abbot of Jogye Order Haeinsa Temple of South Korea	75
The Buddhist Circles in Beijing Grandly Held Dharma Assembly In Memory of the Late President Most Ven. Yuan Ying and the Late President of Most Ven. Lama Xiraojiacuo and the Late Vice President Most Ven. Ju Zan of B.A.C.	75
Vice President of B.A.C. Most Ven. Jue Xing Led a Delegation to Japan for the 29th General Conference of the World Fellowship of Buddhists	75
The Buddhist Association of China Donated Buddhist Robes and Sutras to Hinayana Monks in Yunnan	76
2018 Tibetan Buddhist Studies Seminar being Held in China Tibetology Research Center in Beijing	76
The 16th Sino-Japan Buddhist Academic Exchange Meeting being Held in Niushoushan of Nanjing, Jiangsu	77
Memorial Rituals in Memory of Most Ven. Ju Zan's 110th Birthday and Serious Events being Held in Jiangyin, Jiangsu	77



封面：第五届世界佛教论坛启动仪式
封底：第五届世界佛教论坛“同愿林”种植仪式

摄影/陈长松
摄影/陈长松

本刊赞助单位

北京传印长老
北京广济寺
北京演觉法师
北京灵光寺
上海静安寺
江苏南京毗卢寺
江苏镇江焦山定慧寺
广东深圳杨敏雄、洪丽娜居士
北京尹向前、张桂芳居士
重庆尹敬宇、尹爱民居士
广东曲江南华禅寺
广东深圳洪宣娟居士
广东广州市佛教协会
海南三亚海上观音功德基金会
浙江台州市佛教协会护法慈善功德会
广东广州花都华严寺
广西南宁观音禅寺

广西南宁耀之书堂
江苏无锡祥符禅寺
江苏常州天宁寺
浙江宁波天童禅寺
陕西西安广仁寺
广东广州六榕寺
云南大理崇圣寺
陕西榆林张旭千居士
江苏无锡灵山实业有限公司
山西省五台山佛教协会
浙江绍兴市佛教协会
浙江绍兴炉峰禅寺
浙江绍兴戒珠讲寺
浙江绍兴长寿寺
浙江绍兴万福寺
浙江绍兴半搁寺
浙江绍兴广福寺

浙江绍兴市炉峰禅寺慈善联合会
浙江绍兴净芳法师
内蒙古鄂尔多斯张进财居士
云南昆明华亭寺
安徽池州九华山佛教协会
安徽九华山百岁宫慧庆法师
北京科诺达投资管理有限公司
北京李圣蓉居士阖家
江苏长城环保装备有限公司苗德清居士
云南宾川鸡足山金顶寺
广东广州善颜化妆品有限公司
云南鸡足山佛教协会
山东济南千佛山兴国禅寺
北京天地可一文化传媒有限公司
山东龙口南山禅寺真龙法师
浙江宁波天童禅寺修祥法师
安徽合肥香云寺圣明法师

福建福鼎界善法师
广东深圳李叔同艺术馆
广东深圳圣园文化发展有限公司
北京延庆泽润寺
湖北黄梅妙乐禅寺妙乐法师
河北石家庄吕凯程、李成红居士
福建厦门鸿山寺
浙江宁波佛教居士林
云南瑞丽观音寺
广东吴川李茂森居士
北京衍圣宗艺文化发展中心
浙江雪窦山宁波佛教协会
山西五台山普化寺
陕西西安大兴善寺
北京金色宝藏文化传播有限公司
云南洱源杨灿奎、杨庆云居士

邮发代号：82-535
国际标准刊号：ISSN 1004-2636
国际代号：M500
国内统一刊号：CN 11-1671/B
定价：16.00元

万方数据



法音微信二维码



法音微博二维码

法音

ISSN 1004-2636



9 771004 263005

1 >